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Referat fra møde i bestyrelsen for Nordjyllands Kystmuseum  

24. januar 2024 kl. 16.00-18.00 på Kystmuseet Bangsbo. 

 

 

Til stede: Per Frank Hansen, Per Østergaard, Carsten Johannesen, Jens Thidemann (ref.), samt 

direktør Henrik Gjøde Nielsen. 

Afbud: Jan Michael Madsen, Ole Rørbæk Jensen. 

 

 Dagsorden 

1. Velkomst. 

2. Godkendelse af dagsorden. 

3. Underskrift af referater fra tidligere møder. 

4. Orienteringer fra formanden. 

     

Drøftelser og beslutninger 

5. Drøftelse af nye vedtægter, her under Frederikshavns Museumsforenings fremtidige rolle i 

forhold til museet. 

6. Drøftelse af spareplan i konsekvens af kommunal budgetreduktion. 

 

 Orienteringer 

7. Status for strategiimplementering og magasinsagen. 

8. Økonomi. 

9. Besøgstal. 

10. Øvrige orienteringer fra direktøren. 

11. Punkter til kommende møder. 

12. Kommunikation af bestyrelsen beslutninger. 

13. Evt. 
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1. Velkomst 

Per Frank Hansen (PFH) bød velkommen.  

 

2. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden blev godkendt. 

 

3. Underskrift af referater fra tidligere møder 

Referater fra forrige møder blev underskrevet. 

 

4. Orienteringer fra formanden 

Bangsboudvalget har fået lavet en visionsplan. 

Museet på Bangsbo og Bangsbo Fort har en central placering, og der ses et stort potentiale i 

udvikling af et stort projekt på Bangsbo Fort, som kommer til at blive starten/slutningen på 

hærvejsstien. 

Der er mange gode forslag og prioriteringer i visionen, med god synlighed for museet. Planen vil 

være et godt grundlag for det videre arbejde i området. 

 

Drøftelser og beslutninger 

 

5. Drøftelse af nye vedtægter, her under Frederikshavns Museumsforenings fremtidige rolle i 

forhold til museet. 

Da Skagen Museumsforening er nedlagt, skal museets vedtægter revideres med hensyn til 

bestyrelsens sammensætning. Da Frederikshavn Museumsforening ligeledes har været overvejet 

nedlagt og flere af foreningens bestyrelsesmedlemmer har givet udtryk for ikke at ønske 

samarbejdet med Kystmuset, er museumsforeningens fremtidige formål og relation til Kystmuseet 

er ukendt. Carsten Johannesen (CJ) var derfor forud for bestyrelsesmødet blevet bedt om at 

klarlægge foreningens formål, ønsker og relation til museet til fremlæggelse på det aktuelle møde. 

CJ havde intet nyt i sagen og kunne ikke sige, hvad museumsforeningens bestyrelses retning er 

fremover eller hvad foreningen ser som sit formål og hvordan foreningen ser sin relation til 

Kystmuseet. 

CJ udtrykte, at foreningens formål er fri entre til museet gennem medlemskortordningen. Denne 

ordning er dog efter samarbejdsaftale med museet og de tre foreninger sidste år udfaset og erstattet 

af årskort, der kan købes til museet. 
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Da Kystmuseet nu står over for vedtægtsændringer, der skal godkendes af både Frederikshavn 

Kommune og Slots- og Kulturstyrelsen (SLKS) har museets bestyrelse behov for at få klarlagt 

Frederikshavn Museumsforenings rolle i forhold til Kystmuseet og foreningens repræsentation i 

Kystmuseets bestyrelse, så der ikke inden for kort tid endnu en gang skal laves vedtægtsændringer, 

såfremt Frederikshavn Museumsforening nedlægges, omlægges eller ikke ønsker samarbejdet 

fortsat med Kystmuseet. 

CJ blev bedt om til næste møde at fremlægge museumsforeningens formål og relation til museet. CJ 

blev opfordret til at afholde et bestyrelsesmøde i foreningen, hvorved beslutningen skrives til 

referat, således CJ har mulighed for klart og entydigt at referere den samlede museumsforenings 

bestyrelses afklaring af spørgsmålet. 

Mht. ændringerne af vedtægterne for Nordjyllands Kystmuseum, blev forslaget der blev diskuteret 

på sidste møde fremlagt. Bestyrelsen godkendte formuleringerne til ændringsforslaget. 

 

6. Drøftelse af spareplan i konsekvens af kommunal budgetreduktion. 

Frederikshavn kommune har besluttet at reducere museets kommunale tilskud med 1.100.000 kr. 

trinvis over de næste fire år. Det er en betydelig besparelse, der vil medføre væsentlige ændringer i 

museets drift. Der arbejdes derfor på en spareplan, der skal imødekomme denne budgetreduktion. 

HGN fremlagde et budgetforslag for besparelser for de første to år, 2024 og 2025, hvor tilskuddet 

reduceres med 300.000,- kr. 

Pga. den ny museumsreform, der er under udarbejdning, og forventes gældende fra 2026, er 

museets økonomiske situation i forhold til statstilskuddet ukendt. Derfor er det fremlagte 

budgetforslag kun dækkende for perioden 2024-2025. 

Bestyrelsen tiltrådte det fremlagte forslag. 

 

 Orienteringer 

7. Status for strategiimplementering og magasinsagen 

Der forelægger fortsat et stort arbejde med at opbygge magasinet på Gl. Skagensvej, samt 

omregistrering af de flyttede genstande. 

Mht. samlingsgennemgang har museet har afsluttet sin del af processen vedr. udskillelse af 

genstande og afventer nu beslutning fra SLKS. 

Der er påbegyndt en opgradering af organisationen, hvor personale i økonomiafdelingen gennemgår 

en række kurser. 
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Mange økonomi- og administrative opgaver har ligget og ligger fortsat ved direktøren, men flere og 

flere overtages nu gradvis at personale i økonomiafdelingen. Personaleansvar ligger fortsat ved 

henholdsvis HGN og Maria Groes Eldh (MGE) 

Koldkrigsudstillingen er udskudt til 2025. Der er stor bevågenhed på, at arbejdspres ikke bliver for 

stort og arbejdsmiljøet forbedres i forhold til balance mellem arbejdsopgaver og 

tid/personalemæssige ressourcer. 

Der bliver i år sat turbo på markedsføringen. Museet har indgået en distributionsaftale med Ferie 

Danmark, der når meget bredt ud i hele kommunen og regionen til man turistaktører og 

destinationer. 

HGN fremlagde implementeringsbudget og-regnskab 2023, som blev godkendt. 

 

8. Økonomi 

Regnskab pr. 31/12 2023 blev fremlagt. Der forventes ikke væsentlige afvigelser ift. endeligt 

årsregnskab 2023. Balancen blev gennemgået.  

 

9. Besøgstal 

Besøgsstatistikken og -årsrapport for 2023 blev fremlagt. Den viser en samlet fremgang på 10% i 

forhold til sidste år, der også var et rekordår med står fremgang. 

 

10. Øvrige orienteringer fra direktøren 

JT orienterede om Hansa. De frivillige gaster på Hansa har valgt at stifte en venneforening bag 

Hansa. Foreningens formål bliver at skabe liv og aktivitet på Hansa og søge eksterne midler til 

dette. Første store projekt er fejringen af Hansas 100 års jubilæum lørdag 25. maj 2024. 

Maria Groes Eldh har deltaget i et møde med Dansk Kyst- og Naturturisme, der blot var et 

orienteringsmøde. 

Det aftalte besøg fra SLKS 2. februar er udskudt til 24. april pga. arbejdet med den ny 

museumsreform. 

HGN orienterede om korrespondancen med Knud Kristoffersen vedr. arkivet i Sæby. 

Sagen vedr. Slægts- og Lokalhistorisk Forening Frederikshavn (SLF) er igen dukket op i 

Frederikshavn kommune Kultur- og Fritidsforvaltning efter den tidligere centerchef for 

kulturområdet var fratrådt sin stilling og en ny havde overtaget. Her var man blevet bekendt med 

Anette Jørgensens syn på Kystmuseets arkiv, hvorefter HGN blev indkaldt til møde i forvaltningen 
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for at fremlægge museets syn på sagen. HGN svarede, at sagen fra museets side og fra Kultur- og 

Fritidsudvalgets side allerede havde været behandlet i samarbejde med Peter Laigaard og Kurt 

Kirkedal, og er betragtet som afsluttet, idet SLF først havde ignoreret og derpå afvist museets 

tilbud, som var formuleret af Laigaard, Kirkedal og museet. I kraft af SLFs ageren blev sagen derfor 

efter aftale med Laigaard og Kirkedal afsluttet. 

Ugebladet Hjemmet producerer lavet en reportage om Skagen Badehotel, som museet har 

medvirket til, og som bringes efter åbningen af turistudstillingen, Drømmen om Skagen, 

forventeligt primo marts. 

HGN har søgt Spar Nord om midler til renovering og etablering af vand i Bindesbølls brønd på 

Bangsbo. Der er kommet tilsagn om det ansøgte beløb. 

Der afholdes nytårskur for turisterhvervet på museet. Første gang i Skagen 31/1. 

Vedr. kompetencematrix: HGN har undersøgt baggrund for en foreslået kandidat til posten som det 

8. bestyrelsesmedlem. Kandidaten har skiftet arbejdsområde, og er ikke længere relevant for 

museets ønske til posten. Nye muligheder afsøges. 

 

11. Punkter til kommende møder 

Opfølgning på spareplanen. 

Opfølgning på vedtægtsændringer, her under afklaring af Frederikshavns Museumsforenings formål 

og ønsker til relation til museet. 

 

12. Kommunikation af bestyrelsen beslutninger 

Referatet offentliggøres på museets hjemmeside. 

 

13. Eventuelt 

Per Østergaard orienterede om, at der var en stigning af salget af Sæbybogen, og særligt en stigning 

i overskuddet, efter foreningen selv havde foretaget grafisk opsætning. Der forventes et godt 

oveskud. 

 

Næste møde 

5. marts 2024. 
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Per Frank Hansen    Per Østergaard  

 

 

 

 

 

Carsten Johannesen    Jan Michael Madsen  

 

 

 

 

    

Ole Rørbæk Jensen    Jens Thidemann 


